

**EN**

## **Information Note**

### **Submission of proofs of preferential origin during the COVID-19 pandemic**

### **Suspension of the COVID-19 measures**

During the COVID-19 pandemic some EU Member States and EU trading partners faced the impossibility to provide certificates for preferential origin purposes in due form i.e. signed, stamped and on the right paper format, as in a number of countries contacts between customs and economic operators had been suspended.

Certain measures were recommended to ensure, during the crisis, full implementation of EU preferential trade arrangements with partner countries, including provisions pertaining to the submission of movement certificates.

These measures were listed in the Information Note “Information note No 1 Submission of proofs of preferential origin during the CoVid19 crisis” (Doc TAXUD/2109264/20 of 31.03.2020). They were intended to apply on a reciprocal basis between those EU Member States and EU trade partner countries that were interested in making use of them.

The Commission services would like to thank the trade partner countries receiving the present information note for having supported and applied the EU recommended practices as regards the submission of movement certificates.

The Commission services consider that the recommended practices are no longer justified and that the application of **the Information note No 1 of 30 March 2020 can be suspended, and no longer apply as from 1 May 2024.**

**FR**

## **Note d'information**

### **Présentation des preuves de l'origine préférentielle pendant la pandémie de COVID-19**

#### **Suspension des mesures liées à la COVID-19**

Pendant la pandémie de COVID-19, certains États membres de l'UE et ses partenaires commerciaux ont été confrontés à l'impossibilité de fournir des certificats à des fins d'origine préférentielle en bonne et due forme, c'est-à-dire signés, cachets et sur le bon format papier, étant donné que, dans un certain nombre de pays, les contacts entre les autorités douanières et les opérateurs économiques avaient été suspendus.

Certaines mesures ont été recommandées pour garantir, pendant la crise, la mise en œuvre intégrale des régimes commerciaux préférentiels de l'UE avec les pays partenaires, y compris des dispositions relatives à la présentation des certificats de circulation.

Ces mesures ont été énumérées dans la note d'information intitulée «Note d'information no 1 Fourniture de preuves de l'origine préférentielle pendant la crise CoVid19» (doc. TAXUD/2109264/20 du 31.3.2020). Ils étaient destinés à s'appliquer sur une base réciproque entre les États membres de l'UE et les pays partenaires commerciaux de l'UE qui souhaitaient en faire usage.

Les services de la Commission tiennent à remercier les pays partenaires commerciaux qui reçoivent la présente note d'information pour avoir soutenu et appliqué les pratiques recommandées par l'UE en ce qui concerne la présentation des certificats de circulation.

Les services de la Commission estiment que les pratiques recommandées ne sont plus justifiées et que l'application de la **note d'information no 1 du 30 mars 2020 peut être suspendue et ne s'applique plus à compter du 1 mai 2024.**